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   The main objective of this study was to assess the impact of                         

humanitarian relief / food aid on household food security at Meidob area, 

North Darfur State. 

      Field survey was used as the research method in this study, carried at 

Meidob area, North Darfur State, which suffered from poor rain, drought 

and Darfur conflict in recent years. 

Systematic random sampling procedure was used to select (65) 

household heads who were assisted by food assistance agencies or 

humanitarian organizations, and (50) household heads who were not 

assisted, to determine the impact of food assistance on household food 

security. Questionnaire was used to collect primary data by direct 

interviews. The collected data was coded and fed in the computer using 

Statistical Package for Social Sciences (SPSS).

Data was analyzed by using percentages and Chi- square tests at the 

level of Significance of (0.05) to find differences between groups, or to 

assess dependency between independent and dependent variables (receiving 

food aid, households' income, family size and household head sex) and 

dependent variables (food quantity, food quality, crop production, livestock 

development, and increase of employment opportunity for household 

members).

The main findings of the study were:- 

- The majority of household age groups ranged between 31 – 40 years, 

50% and 43% respectively.
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- High percentage of illiterate group for both assisted and non assisted 

households (55%&36%).

- Relatively high percentage of households had agriculture and 

pasturing activities as their important and main economic activity 

(27.8% and54.8%).

- 38.5% and 32.3% of assisted households reported that the contribution 

of relief to productive activities in crop production and animal 

production was big and medium respectively.

- Most household head problems facing them in animal husbandry were 

conflicts around water sources (49%).    

- Family size, household income and household head sex did not               

significantly influence the animal production practices for both 

household head groups, while they influenced significantly the 

humanitarian assistance received

- Household income, family size, household head sex and humanitarian   

assistance received did not significantly influence the number of meals / 

day/household.

Based on study results the following recommendations are suggested:-

1- Local Authority & all stake holders are advised to actively promote food 
security behaviors, and conduct profitable income generating activities for 
household heads. 

2- International food aid organizations are advised to provide equitable 
distribution of food aid for all household populations in the affected area.
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3- Federal government& international food aid organizations are advised to 
focus on nutritionally balanced meals to support household community in 
the study area.   

لدراسة خلصة ا

 التي الغذائية المساعدات و النسانية الغاثة اثر لمعرفة البحث هذا يهدف

 الميدوب منطقة في للسرة الغذائى المن على المنظمات                  تقدمها

.  دارفور شمال بولية

 التي المنطقة اسر علي الدراسة لجراء الميداني المسح منهج استخدام تم

 النزاعات مشاكل و التصحر و الجفاف ، المطار قلة بسبب عدة مشاكل من تعاني

 تلقوا الذين من اسرة) 65( من العينة اختبار تم و.  الخيرة السنوات خلل بدارفور

 اسلوب باستخدام ذلك و المساعدات يتلقوا لم الذين من اسرة) 50( و المساعدات

 الغذائى المن على المقدمة الغاثة تاثير مدى لتحديد  ، المنتظمة العشوائية العينة

 و الملحظة و الشخصية المقابلة  طريق عن البيانات جمعت و بالمنطقة للسرة

 تغذية و تشفير ثم من و  الولية البيانات على للحصول صمم الذى الستبيان

 الجتماعية للعلوم الحصائية الحزم برنامج باستخدام حللت الكمبيوترو في البيانات

SPSS  ((و والتكرارات المئوية النسب بطريقة البيانات بتحليل النتائج على للحصول 

 بين المعنوية الفروقات لمعرفة)  0.05( معنوية مستوى عند كاي مربع استخدام

وفيما.   المجموعات :-   النتائج من الدراسة اليه توصلت ما اهم يلى المختلفة

متلقي(  المبحوثين اعمار غالبية- ما)  متلقي غير و للمجموعتين  المساعدات

) 40 – 31( بين و  .  التوالي على % 43.1 و% 50 يشكلون سنة

للمساعدات( المتلقية غير و المتلقية المجموعات في كبيرة نسبة تشكل المية-

%) . 36و55%

 كانشطة  الزراعة و الرعي يمارسون كانوا المجموعتين مبحوثي من كبيرة نسبة-

.827رئيسية%. اقتصادية  . 54%8و 
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 العمل في الغاثة مساهمة ان ذكروا المساعدات متلقي من  38.5%-

كانت)  و الزراعة( النتاجي .  كبيرة الرعي

 كانت الرعي او الحيوان تربية في السكان تواجه التى المشاكل اغلب -

49 المياه مصادر حول المصادمات %                                                             

 ممارسة في معنويا تؤثر لم السرة دخل  و السرة رب ،نوع السرة حجم -

 لسرالذين المقدمة الغاثة فى معنويا اثرت للمجموعتين،بينما الحيوان رعاية

.  المساعدات  تلقوا

 الذين للسر المقدمة والغاثة السرة رب السرة،نوع حجم السرة، دخل -

 في السرة تتناولها التي الوجبات عدد فى معنويا تؤثر لم المساعدات تلقوا

. اليوم

لدراسة نتائج علي بناءا      لية التوصيات  الباحث يقدم ا تا ل :-  ا

 ذلك و الغذائي المن اسلوب ترقية المهتمين جميع و المحلية السلطات ننصح-1

. المنطقة لسر للدخل المدرة بالنشطة بربطها

 منظات من المقدم للغذاء العادل التوزيع العالمية العون منظمات ننصح-2

.  المنطقة في المتاثرين لسر بالنسبة العون

 السر دعم علي التركيز الغذائي العون منظمات و الفدرالية الحكومة ننصح-3

.  المتوازن بالغذاء
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